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Zápis z jednání Komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství  

 
 

Zápis č. 1/ 2021 

Termín : 12. 5. 2021, 17.00 hod 

Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95, 250 82  Úvaly 

Rozdělovník : členové komise 

Přítomní členové  : Mgr. Jaromíra Borecká, Petr Urban, Oldřich Bakos, Ing. Jindřiška 

Pilná, Ph.D., Miroslav Kolařík, Mgr. Jan Špaček, Ing. Jitka Maco, 

Jan Grünwald  

 

Hosté  : Ing. Renata Stojecová, Jaroslav Špaček 

 

Omluveni : Zuzana Arazim Dolejší, Josef Polák, Robin Duspara, 

 

Zapisovatel : Daniela Jahnová  

 

Stav přítomných  

 

V 17.00 hod bylo přítomno 7 členů komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství, zasedání bylo oficiálně zahájeno.  

 

Program jednání   

Paní Mgr. Jaromíra Borecká, jako předsedkyně komise zahájila jednání komise životního 

prostředí a odpadového hospodářství. V tuto chvíli bylo přítomno 7 členů komise 

životního prostředí a odpadového hospodářství. Komise je usnášeníschopná. Mgr. 

Jaromíra Borecká přivítala členy komise a seznámila členy komise s paní Ing. Jitkou 

Maco, která se stala novou členkou. Také informovala členy komise, že pan Dr. Vítězslav 

Pokorný rezignoval, jako člen komise. Dále paní Borecká přivítala hosta pana Jaroslava 

Špačka, ředitele Technických služeb města Úvaly, p. o. a seznámila přítomné členy 

komise s programem jednání pro komisi životního prostředí a odpadového 

hospodářství. 

 

Bod Předmět 

1) Informace Technických služeb města Úvaly, p.o. – plán práce, zálivka, sekání 

2) Informace o plánovaných změnách ve svozech odpadu 

3) Obytný soubor Vinice - varianty nakládání se srážkovými vodami 

4) Rozšíření areálu Tawesco Automotive s.r.o. 

5) Komunikace Úvaly - Hostín x Přišimasy - 3. část 

6) Rekapitulace usnesení komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

7) Pravidla kácení stromů v Úvalech  

8) Plánovaná výsadba pro rok 2021 

9) Ostatní  
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Byl zahájen program jednání komise životního prostředí a odpadového hospodářství. 

 

 

1) Informace Technických služeb města Úvaly, p.o. – plán práce, zálivka, sekání 

 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 1 a předala slovo panu 

Jaroslavu Špačkovi z Technických služeb. 

 

Pan Špaček informoval o jarní a letní sezoně v Technických službách. TS v nejbližší 

době čeká zalévání, sekání trávy a výsadba zeleně. Zalévání, sekání trávy a výsadbu 

zeleně konzultují TS s odborem životního prostředí. Probíhá i spolupráce s panem 

Bakosem a Urbanem, která se týká výsadby a zalévání.  

Pan Špaček z TS poděkoval panu Bakosovi a Urbanovi za dobrovolnou výsadbu 

stromů a spolupráci při zalévání.    

Dále pan Špaček z TS informoval, že proběhla revize dětských hřišť. Následně budou 

prováděny potřebné opravy hřišť, a to pravidelná údržba a natírání herních prvků.  

Proběhlo jarní kolečko v Úvalech, tzn. svážení odpadu přímo od vrat domů. Bylo 

vybráno cca 77 t objemného odpadu, což je o 30 t více než za pana Fidlera. Bio odpadu 

je letos méně, dobře fungují bio popelnice.  

Technické služby také pracují na projektové dokumentaci pro rozšíření kapacity ČOV 

pro Úvaly.    

Dále TS čeká výsadba remízku v polích na Přišimasy.  

Probíhá užší spolupráce sběrného dvora s okolními obcemi. V současné době jsou 

podepsané smlouvy ohledně spolupráce s obcí Škvorec, Třebohostice, Tuklaty, 

Tlustovousy, Březí, Dobročovice, Přišimasy, Zlatá a Skřivany. Nově podepsala smlouvu o 

spolupráci obec Hradešín a zbývá domluvit spolupráci s obcí Květnice.  

Dále pan Špaček informoval, že se daří TS půjčovat techniku pro občany, což dřív 

nebylo.  

 

Příchod v 17:10 hod. Ing. Jindřiška Pilná.  

 

V tuto chvíli je přítomno 8 členů komise životního prostředí a odpadového hospodářství. 

Komise je usnášeníschopná. 

 

Paní Stojecová informovala ohledně plánované výsadby stromů pro rok 2021. 

Výsadba byla připravena k vyzvednutí od února 2021. Výsadba měla proběhnout 

v březnu tohoto roku. TS objednanou výsadbu nestihly na jaře vyzvednout a zrealizovat. 

Počasí letos výsadbě nepřálo.   

 

Diskuse:  

Pí. Borecká: Dotaz na zalévání stromů v lokalitě Vinice. 

P. Bakos:  Jsem schopen zalévat stromy na Vinici.  

P. Špaček z TS: Snažíme se, aby byla vždy přístupová cesta k zalévání.  

P. Bakos: Dotazoval se, proč se opět vysazují stromy na jaře. Vhodná výsadba je na 

podzim.  

P. Špaček: Bylo by vhodné mít na příští rok strategický plán výsadby.   

Pí: Borecká: Dotaz na štěpkovač na sběrném dvoře. 
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P. Špaček z TS: Štěpkovač musí obsluhovat proškolená osoba. Je možné si ho 

pronajmout. Štěpky má TS hodně, je možné si štěpku koupit.  

P. Bakos: Dotaz na otevírací dobu sběrného dvora.  

P. Špaček z TS: Otevírací doba je zatím dostačující, jsou dny v týdnu, které nejsou 

vytíženy. Pokud se budou tvořit fronty, budeme uvažovat o rozšíření otevírací doby.  

 

 

Text usnesení č. 1/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.   

Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

2) Informace o plánovaných změnách ve svozech odpad 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 2 a předala slovo panu 

Špačkovi z TS.  

 

Nově od 1. 5. 2021 dochází ke změně svozového harmonogramu, pondělí se prohodí se 

středou, směsný odpad (černou popelnici) bude nově vyvážen: 

PONDĚLÍ: Barákova, Boženy Němcové, Bulharská, Čechova, Dobročovická, Erbenova, 

Havlíčkova, Josefa Lady, Jungmannova, Kladská, 

Kollárova, Komenského, Maroldova, Nábř. J. Krejcárka, Nerudova, Prokopa Velikého, 

Raisova, Rumunská, Šrámkova, U Kaberny, 

U Starého koupadla, V. Špály, Žižkova 

STŘEDA: Atlasová, Bohumila Trnky, Borová, Brožíkova, Čermákova, Do Hodova, 

Dobročovická (Radlická čtvrť), Dr. Strusky, E. E. Kische, Ebenová, Fibichova, 

Glücksmannova, Hvězdova, Chelčického, Jalovcová, Janáčkova, Jedlová, Jeronýmova, 

Jirenská, K Hájovně, Kališnická, Kmochova, Kupkova, Lesní, Lipanská, Milíčova, 

Modřínová, Muchova, Nad Koupadlem, Osadní, Otokara Březiny, Oty Pavla, Pernerova, 

Poděbradova, Purkyňova, Roháčova, Rokycanova, Slavíčkova, Smrková, Sukova, 

Šámalova, Táboritská, Těsnohlídkova, Tigridova, Tichého, Tisová, Tovární, U Horoušánek, 

U Obory, Zálesí, Želivského 

Důvodem je enormní nárůst odpadu v poslední době, kdy řešíme kapacitu svozového 

vozu a jsme nuceni upravit jeho trasy.  

Letos a příští rok se chystáme udělat v odpadovém hospodářství města Úvaly velké 

změny. Jedná se o přechod na door to door systém. Chceme zrušit většinu 

kontejnerových míst a namísto nich rozdat do domácností popelnice na plast a na papír 

a zavést platby za skutečné množství vyprodukovaného tříděného odpadu i směsného 

odpadu. Bude se jednat o razantní krok dopředu. Hnízda budou zůstávat, ale zůstanou 

tam kontejnery pouze na tetrapak, sklo a kov.  
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Do rady města předkládají TS návrh na nákup nového svozového vozidla. Nové svozové 

vozidlo bude mít dynamické vážení a bude vážit jednotlivé popelnice, které se pak dají 

identifikovat podle čísla popisného. Bude nutné zajistit novou posádku pro vozidlo.  

 

Pro informaci komunální odpad vozíme do spalovny v Malešicích, papír a plast vozíme 

do NYKOSU Ždánice, bioodpad na skládku do kompostárny Hořátev, kov vozíme do PH 

KOVO, plechovky NYKOSU Ždánice, a to včetně tetrapaku.  

 

Diskuse: 

P. Špaček: Kam se vozí komunální odpad?  

P. Špaček z TS: Komunální odpad se vozí do spalovny v Malešicích.  

Pí: Stojecová: Dřív jsme dostávali peníze za výkup, dnes se trend obrátil a za výkup 

komunálního odpadu se platí. Úvaly se v současné době stávají svozovým místem 

z okolních obcí.  

Pí. Pilná: Neuvažuje se spíše o pytlový svoz? 

P. Špaček z TS: Plánujeme přejít na popelnicový systém. 

Pí. Maco: Bylo by dobré nás podrobněji informovat ohledně door to door systému. 

Pí. Borecká: Prosí pana Špačka z TS, aby na příští komisi podrobněji informoval o door 

to doo systému. 

P. Špaček z TS: Ano, na příští komisi budu podrobněji informovat o propočtech 

týkajících se přechodu na nový systém.  

Pí. Maco: Informovala se na černé skládky v Úvalech. 

P. Špaček z TS: Černé skládky obsahují komunální odpad, pneumatiky, zdravotnický 

materiál … 

P. Špaček TS: Černé skládky se netvoří z důvodu omezené otevírací doby, kterou má 

sběrný dvůr.   

Pí. Maco: Myslím, že door to door systém bude náročnější na svoz. Je nutné vypracovat 

podrobnou analýzu.  

P. Grünwald: Díky door to door systému budou vypadat kontejnerová stanoviště 

upraveně a čistě.     

P. Bakos: Prosí přidat odpadkové koše na odpadové stezce na Vinici.   

 

Text usnesení č. 2/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.   

Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

Odchod v 17.55 hod. pan Jaroslav Špaček.  

 

3) Obytný soubor Vinice - varianty nakládání se srážkovými vodami 

 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 3 a představila tři varianty 

nakládání se srážkovými vodami:   

 

1. Varianta s retenčními objekty 

Výhody: 
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- Řízený a regulovaný odtok v retenční nádrži 

- Nádrž může být doplněna systémem stálého nadržení pro 

částečnou zálivku veřejné zeleně. Výhodné umístění u čerpací 

stanice odpadních vod s rozvaděčem pro možnost osazení ovládání 

čerpadla pro zálivku do pilíře ČSOV. Dle objemu retenční nádrže lze 

pak dešťovou vodu použít na zálivku zeleně městských pozemků 

dané lokality. Velikost objemu doporučujeme vzájemně 

konzultovat. Odtok vody do Výmoly by se tak dal minimalizovat. 

- Nejsou podmáčené skladby komunikací 

- Bude zachována zeleň v rámci obytných zón 

- Výhoda kapacity odvodu srážkových vod i v případě přívalových 

dešťů 

- Snadná údržba systému odvodnění zpevněných veřejných ploch 

- Možnost čištění retenční nádrže od splavenin 

 Nevýhody: 

- Voda ze zpevněných veřejných ploch není zcela zadržována na 

pozemku 

 

2. Varianta liniového vsakování 

 Výhody: 

- Zadržování vody na pozemku 

 Nevýhody: 

- Podmáčení skladby komunikací a pravděpodobnost zvlnění 

komunikace 

- Vsakovací drény by musely být umístěny do zelených pásů kvůli 

stabilitě podloží pro komunikaci, čímž díky drenáži budou zrušeny 

stromy 

- Nebude zachována zeleň v rámci obytných zón 

- U přívalových dešťů hrozí zaplnění systému. Nutno doplnit 

bezpečnostními přepady. 

- Nutnost udržování vsakovací části komunikace v čistotě tak, aby 

bylo umožněno převedení vod přes distanční dlažbu 

- Drenážní systém je bez kontroly funkčnosti a hrozí lokální poruchy 

celého systému 

 Problém: 

 

- S ohledem na výše uvedené projektanti tuto verzi nepřipouštějí 

s ohledem na riziko reklamací projektového řešení. 

 

3. Varianta centrálního vsakování 

 Výhody: 

- Zadržování vody na pozemku 

- Bude zachována zeleň v rámci obytných zón 

- Systém doplněn o retenční nádrž s regulovaným odtokem do 

vsakovacího objektu se stálým nadržením vody pro možnost zálivky 

- Odsazení splavenin z komunikací v retenční nádrži pro ochranu 

vsakovacího objektu z hlediska kolmatace 

 Nevýhody: 
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- Vsakování vod probíhá na jílovitém podloží. Pokud bude voda 

centrálně vsakována pouze v nejnižším místě, při intenzivních nebo 

dlouhotrvajících deštích může dojít k rychlému nasycení podloží a 

vytékání srážkových vod do přilehlého lesa. 

- Bude nutné vyjednat umístění vsaku s majitelem pozemku 4.13. 

- Vlivem nízkého koeficientu vsaku je nutná velká plocha vsakovacího 

objektu 

- Příznivější vsakovací podmínky jsou pouze v omezeném horizontu 

zemin. Vlivem většího svahu v místě uvažovaného vsakovacího 

objektu se budou vrstvy prolínat a bude nutné realizovat 

odstupňování úrovně vsakovacího objektu, což bude realizačně 

složitější. 

K výše uvedenému vznesli členové komise následující připomínky:  

1)   Likvidace dešťových vod (jak na soukromých, tak na veřejných pozemcích) by 

měla probíhat v lokalitě, buď vsakem, nebo jímáním v retenční nádrži  v místě,  tj. 

bez nutnosti odvádět dešťové vody do kanalizace a zejména ne přes kopec do 

Výmoly. Tomuto řešení je třeba uzpůsobit povrchy veřejných ploch.  

2)   Při budování nových a obnově stávajících cest v lesní části Vinice (propojení nové 

výstavby do oblasti Podhájí) je třeba vycházet z přírodního charakteru lokality a 

zvolit tomu odpovídající (přírodní) řešení cest; dále je třeba dořešit napojení 

přístupové cesty k rodinným domům v ulici Podhájí a chodníku k lokalitě Vinice. 

3)   Zachování maximálního počtu stávajících vzrostlých stromů jak při výstavbě cest, 

tak i  v oblasti budoucí výstavby na Vinici. 

Paní Borecká prosí členy komise o vyjádření, ke které variantě se komise přiklání a 

kterou variantu doporučí radě města.  

 

Diskuse: 

P. Bakos: Voda se na komunikaci nemá kam vsakovat. 

P. Kolařík: Byl jsem na jednání s projektanty a přikláníme se k variantě č. 1 – retenční 

nádrž a regulovaný odtok do Výmoly. Na pozemcích je nulový vsak vody.   

P. Bakos: Neviděl jsem, že by z Vinice někdy tekla voda.  

P. Bakos: Mám problém s cestou v místě, kde bydlím. Už teď je tam nebezpečné v zimě 

jezdit autem, a to tam do budoucna vyústí cesty z Vinice. Bude tam větší frekvence lidí.     

Pí. Maco: Při realizaci projektu je ze zákona povinnost zaplatit retenční nádrž. 

Pí. Borecká: Výstavba obytného souboru Vinice by měla být co nejméně omezující pro 

ostatní obyvatele města a návštěvníky Vinice.  

Pí. Maco: Je to velký projekt.  

P. Kolařík: Těžká technika bude při výstavbě jezdit ulicí 5. května.  

P. Kolařík: Bude tam vybudován i domov seniorů. Ulice jsou tam úzké, budeme chtít, 

aby byly rozšířeny. Město tam bude chtít vysázet stromy.  

Pí. Stojecová: Plánovací smlouva byla podepsaná v roce 2018.  

Pí. Maco: Je nutné projekt aktualizovat na současnou legislativu. Měli bychom chtít, aby 

byl projekt přizpůsoben našim současným požadavkům.  

P. Špaček: Chtěli bychom vědět, jak bude řešeno osvětlení cest. 

Pí. Borecká: Cesty by měly mít přírodní ráz.  
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Pí. Stojecová: Probíhají rušná jednání, při kterých se řeší kácení stromů a také jak budou 

vypadat pěšiny. Osvětlení ještě není dořešeno. Do těchto jednání vstupují i jiné odbory, 

jako odbor investic a dopravy. Řada pozemků je v ochranném pásmu lesa, je možné, že 

tam nebude moct proběhnout výstavba.  

 

  

Text usnesení č. 3/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství a 

bere tento bod programu na vědomí a doporučuje:  

1) uzpůsobit projekt současným požadavkům a řešit 

povrchy veřejných ploch a parcelace tak, aby 

likvidace dešťových vod v lokalitě na Vinici 

z veřejných komunikací probíhala bezodtokově, 

2) při budování nových cest v lesní části Vinice a při 

propojení nové cesty do oblasti v Podhájí, je třeba 

vycházet z přírodního charakteru lokality a dále 

dořešit napojení těchto cest na komunikaci v 

Podhájí a zároveň zachovat stávající vzrostlé 

stromy.   

Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

4) Rozšíření areálu Tawesco Automotive s.r.o. 

 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 4.  

 

Paní Borecká informovala, že byla zastavena EIA, a to na základě žádosti společnosti 

Tawesco Automotive s.r.o., kterou zaslala na krajský úřad.  

 

Jedná se o malé rozšíření oproti původnímu. Stávající závod v současné době vyrábí 

lisováním a svažováním výrobky pro automobilový průmysl na automatické lince šesti 

lisech s ruční obsluhou, na dvou postupových lisech, na osmi bodových svářečkách, 

deseti robotizovaných svářecích pracovištích, dvou ručních svařovacích pracovišť CO2 a 

třech ručních reworkovacích pracovištích ve stávajícím objektu lisovny a svařovny SO 01 

– výrobní hala.  

 

V rámci odhlučnění areálu je projektováno rozšíření stávající haly o výdejový terminál o 

rozměrech 20 x 70 m (na severní straně stávající výrobní haly), o skladovací halu palet o 

rozměrech 17 x 40 m (na východní straně haly), dále o příjmový terminál o rozměrech 

12,8 x 90 m a také o servisní objekt o rozměrech 10 x 40 m (na jižní straně haly). 

Plánované přístavby by měly být vysoké cca 8,5 – 9,1 m nad stávající terén. Pro 

konstrukci přístaveb bude využit sloupový systém s velkoplošnými patkami založenými 

do hloubky cca 1,3 – 2,0 m pod úroveň stávajícího terénu, případně budou sloupy 

založeny na pilotách zahloubených do skalního podloží. V jižní části areálu závodu je 

předpokládaná výstavba opěrné zdi. Také Je navrhováno navýšení valu a doplňující 

výsadba.  
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Diskuse:  

P. Kolařík: Plánují navýšit počet zaměstnanců. Chtějí mít třísměnný provoz. Budou 

v hale stavět patro.  

Pí. Borecká: Chtějí zvýšit počet zaměstnanců na 253. 

P. Kolařík: Myslím, že se jedná o navýšení na 263 zaměstnanců.  

Pí. Borecká: Tvrdí, že se nebude zvyšovat výroba, ale žádají ČEZ o navýšení 

rezervovaného příkonu.  

Pí. Maco: V současné době probíhá dvousměnný provoz, ale do budoucna plánují 

třísměnný provoz.  

Pí. Borecká: Ve studii jsou nejasnosti. V této věci proběhne dne 24. 5. 2021 veřejné 

projednání. Bylo by dobré se tohoto projednání zúčastnit.  

Pí. Maco: Projekt bude stát 200 mil. Kč, ale nedochází prakticky k žádné změně 

v hlukových hodnotách – k odhlučnění stávajícího areálu. Studie nesplňuje záměr, 

kterým deklarují, že chtějí areál odhlučnit.  

Pí. Borecká: Studie splňuje všechny normy.  

Pí. Stojecová: Město Úvaly musí dát souhlas k realizaci projektu.   

 

 

Text usnesení č. 4/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí a tento bod 

programu bude projednán znovu na další komisi.   

Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

5) Komunikace Úvaly - Hostín x Přišimasy - 3. část 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 5 a předala slovo paní 

Stojecové.  

 

Vedení města požadovalo projednání tohoto bodu v komisi, a to hlavně vyřešit 

problém s odtokem dešťové vody z komunikace.   

 

Jedná se o novostavbu třetí etapy komunikace, která se napojuje na druhou a první 

etapu komunikace v místě napojení silnice III/10168. Jedná se o území nezastavěné. 

Území je vymezeno v severním sousedství silnicí I/12 spojující Úvaly s Českým Brodem.  

Stavba bude užívána k dopravnímu provozu. Jedná se o trvalou stavbu.  

 

Dešťové vody z povrchu nové komunikace by měly být povrchově odváděny do příkopů 

podél komunikace, kde budou přirozeně vsakovány. Způsob nakládání s dešťovými 

vodami se nemění. 

 

Diskuse:  

Pí. Stojecová: Budou jim dány podmínky, jak odvést dešťovou vodu z povrchu a jakým 

způsobem zadržet vodu v krajině. Bude se jednat o průmyslovou zónu. Z rady města 

vyplynula podmínka rozšířit komunikaci na 9 m. Z toho bude 2 m nebo 4 m zeleň, to se 
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ještě upřesní. To jsou otázky, které je nutné dořešit. Je potřeba také dodat hydrologické 

propočty.  

P. Bakos: K tomuto nemáme kapacity se vyjádřit. Jak široký pás komunikace má být.  

Pí. Maco: Musí ve spolupráci s ŘSD dodat hydrologické propočty.  

 

Text usnesení č. 5/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

nesouhlasí s předloženým řešeným odvodnění 

komunikace a navrhuje provedení hydrologických 

výpočtů, i ve vztahu k přeložce, společně s ŘSD a 

předložení následného návrhu vsakování dešťových vod 

v místě a zároveň komise doporučuje výsadbu stromové 

aleje podél komunikace.    

Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

6) Rekapitulace usnesení komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství 

 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 6.  

 

Byly projednány tyto body: 

 

1) Byly zaslány e-mailem podklady k připomínkování výstavby v Cukrovaru. Je to 

ještě běh na dlouhou trať. Byl to první výkop, jak by výstavba v Cukrovaru mohla 

být řešena.   

Dále byl předložen projekt lomu v Úvalech – pro volnočasové aktivy. Tady se 

realizace ještě odkládá. Komise zaslala RM své připomínky. Projekt bude řešit 

příští zastupitelstvo.  

2) Byl otevřen nový sběrný dvůr, provozovatelem jsou Technické služby, p.o. – 

Komise řešila otázku otevírací doby. Také se řešil přechod na systém PAYD. 

Systém PAYD zatím město nezvažuje, přechod na door to door je 

pravděpodobný.  

3) Dosadba aleje na Vinici. Komise doporučila podsadbu keřovým patrem. Paní 

Stojecová konzultovala výsadbu dřevin s panem Šteflem. Nedoporučuje se liniová 

podsadba. Měla by být podsadba s prostupy mezi stromy pro drobnou zvěř.  

4) Mlýnský rybník -  komise nedoporučuje rozšiřovat Mlýnský rybník a doporučila 

zanechat stávající lužní les. Vedení města tento návrh podporuje a v návrhu 

územního plánu je tato změna reflektována.  

5) Dokončení Parku Úvaly Vinice – Komise upozorňovala na problém s erozí svahu a 

jedné z přístupových cest. TS dokončily zpevnění a osázení svahu, vybudovaly se 

svodnice. 

6) Rekonstrukce rybníka Lhoták a Horního úvalského rybníka – komise navrhla 

zapracovat do projektu ostrůvek pro vodní ptactvo. Tento návrh byl akceptován a 

zapracován. Územní i stavební povolení již MÚ má. Je to poměrné velká investice, 

čeká se na vhodný dotační titul. Komise řešila i trasu odvozu sedimentu. Smlouva 

na uložení sedimentu ještě není podepsaná.  
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7) Nepovolené cyklostezky v lese – dořešené není. Navrhovala se osvěta v ZŠ, byl 

zveřejněn článek v Životě Úval.  

8) Záměr společnosti Tawesca Automotive -  komise nedoporučovala tento záměr 

pro nesoulad s územním plánem a zjevné rozpory ve předložené studii k 

rozšíření výroby a odhlučnění areálu.  

9) Květnatá louka. Komise doporučila realizaci jako pilotní projekt, s vyhlídkou 

dalších realizací, pokud se osvědčí. Květnatá louka se bude letos realizovat. Pan 

Drsek připravuje záhon pro výsadbu. Náklady na květnatou louku jsou nízké. Do 

budoucna můžeme zvážit, zda se nechá u květnaté louky vyrobit informační 

cedule. Paní Stojecová připravila informační článek do Života Úval.  

10)  Záměr města Úvaly při likvidaci SKO: přechod od skládkování ke spalování 

odpadů ve spalovně v Malešicích – komise spalování doporučila. Bylo 

realizováno. Dále se řešil přechod k systému PAYD – komise také doporučila, 

zatím odloženo, uvažuje se přechod na door to door.  

11)  Stromový hřbitov – komise doporučila, rada města vzala na vědomí. Správní 

odbor, který je správcem hřbitova, nedoporučuje výsadbu stromů na hřbitově.  

12) Cedule – „Jak správně krmit ptactvo“ – byly instalovány.  

13) Pohádková odpadová cesta lesem za pořádkem – komise opakovaně řešila 

vandalismus, a to posprejované informační cedule. Stezka byla projektována bez 

označení. Směrové cedule a jejich upevnění musí být následně dořešeno ve 

spolupráci s TS.  

 

Odchod v 19.55 hod. pan Jan Špaček.  

 

14) Proběhla společná komise životního prostředí a komise pro výstavbu - přeložka 

II/101 Úvaly -  Říčany – komise souhlasila s návrhem přeložky II/101 za podmínek, 

aby časový harmonogram výstavby byl navržen tak, aby byl současně nebo 

následoval výstavbu přeložky silnice I/12 a dále komise doporučila radě města, 

aby zahájila jednání se Středočeským krajem o zpracování projektové 

dokumentace pro přeložku silnice II/101 v úseku I/12 k D11 (Úvaly – Horoušánky – 

Jirny).  Obojí je v běhu. 

15) Dostavba areálu skladů v Radlické čtvrti – komise souhlasila za podmínek:  

a) budou dodrženy výškové parametry uvedené v projektu 

b) veškeré dešťové vody budou vsakovány na celém pozemku pro celý areál  

c) po hranicích areálu bude vysázena izolační stromová a křovinatá zeleň, která 

pohledově oddělí areál od okolí 

d) nová úprava povrchu silnice v ulici Jeronýmova a křižovatky Dobročovická/ 

Jeronýmova 

e) dostavba propojovacího chodníku v úseku ulic Milíčova – Jeronýmova  

f) vybudovat chodník U Obory a vyřešit přechod pro chodce do této lokality.  

při výstavbě haly E a další výstavby hal vybudovat propojovací komunikaci od areálu 

k ulici Dobročovická vnější stranou od lokality s izolační zelení k rodinným domům.  

Vedení města předložilo tyto požadavky investorům, čeká se na reakci.  

.  

16) Rozšíření firmy Tawesco Automitive s.r.o. – komise doporučila radě města jednat 

o podmínkách a kompenzacích pro město Úvaly. Výsledkem je nový, 

přepracovaný návrh odhlučnění a stažení záměru rozšíření. 
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17) Využití prostorů – návrh kulturního zařízení v objektu na náměstí Svobody 

(společné jednání s komisí pro výstavbu) – komise vzala na vědomí, není přímo 

její agenda. 

18) Rekonstrukce ulice 5. května – komise souhlasila s doplněním stromů 

oboustranně v ulici 5. května a volný prostor doplnit nízkými keři či bylinami. Bylo 

realizováno. 

19) Zeleň a pozemkové úpravy přeložky I/12 – komise podpořila jednání zástupců 

města se Středočeským krajem, a to za účelem výsadby zeleného pásu kolem 

přeložky I/12. Jednání probíhají, ale momentálně Středočeský kraj nezvažuje 

výkupy jako hl. město Praha.  

20) Akce Výmola a přírodě blízká protipovodňová opatření –  komise doporučila.  

Jedná se akci Povodí Labe s,p. – nyní je projekt ve fázi řešení majetkoprávních 

vztahů. Bude se realizovat.  

21)  Použití herbicidního přípravku Agro Glyfo Klasik – existuje mapa ulic bez chemie, 

kam se člověk může zanést a pak se může starat o svoji ulici sám. Od září 2022 

dle rozhodnutí zastupitelstva bude fungovat údržba ulic bez použití chemie.  

 

 

 

 

 

Text usnesení č. 6/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí   

Pro 7 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

7) Pravidla kácení stromů v Úvalech  

 

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 7 a informovala členy 

komise, že Zastupitelstvo města Úvaly dne 29.4.20021 přijalo usnesení a ukládá vedoucí 

odboru životního prostředí a územního rozvoje paní Ing. Renatě Stojecové projednat 

kácení a sázení zeleně v majetku města předem v komisi pro životní prostředí.  

 

Diskuse: 

Pí. Stojecová: Upřesnila, že se toto usnesení netýká suchých stromů.    

 

 

Text usnesení č. 7/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 7 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

8) Plánovaná výsadba pro rok 2021 
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Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 8 a předala slovo paní 

Stojecová. 

Výsadba pro rok 2021 byla provedena dle projektových dokumentací pana Ing. 

Lukáše Štefla a byla již provedena.  

Jedná se o výsadbu přechodu v ulici Bulharská, chodníku v ulici Na Spojce, výsadbu 

stromů do parku před poliklinikou, dosadbu keřů před Penny marketem a ozelenění 

ulice Škvorecká naproti pivovaru. 

Pan Drsek osázel ulici Erbenovu a ulici Seifertovu.  

Poslední výsadba je plánovaná na zastávce U Přeložky I/12. Pan Štefl také připravil 

návrh výsadby ozelenění vnitřního dvora Městského úřadu na náměstí Arnošta 

z Pardubic. 

Pan Štefl bude také zpracovávat nový generel zeleně pro město Úvaly.  

 

 

 

Text usnesení č. 8/2020 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 7 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

9. Ostatní 

1) Paní Pilná požádala o zaslání závazného stanoviska, které bylo zasláno na PUDIS 

a.s., a kterým se uděluje souhlas k pokácení dřevin podél přeložky I/12 a 

stanovuje se náhradní výsadba 595 ks dřevin včetně ukotvení a ochrany kmínku 

proti okusu zvěře.  

2) Pan Grünwald navrhne text cedule u Mlýnského rybníka. 

Diskuse:  

 

Text usnesení č. 9/2021 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 7 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 
 
Jednání bylo ukončeno v 20:40 hod.  
Zapsala: Daniela Jahnová 
Ověřila:  Mgr. Jaromíra Borecká  


